
Protokół Nr XII/08 
 

z XII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28marca 2008 r. w godz. 12.00 do 16.40  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
Adn. 1 
 
 XII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska. Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – 
P.Andrzeja Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, sołtysów wsi oraz 
wszystkich zaproszonych gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Lista obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na 
sesji obecnych jest 13, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i 
podejmowania uchwał. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni to: 
- P.Adam Hoffmann 
- P.Ireneusz Migas 
(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XII sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego 
porządku obrad. 
Porządek obrad XII sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku  
     z działalności Ośrodka za rok 2007. 
9. Sprawozdanie Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie  
     z działalności Zakładu za rok 2007. 
10.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2007. 
11.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 

2007. 
12. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
13. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
14. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2007: 
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a) przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu budżetu 
Gminy za rok 2007 i wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
     o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
c) rozpatrzenie przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2007 i 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2007; 
15. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
           i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres 1 roku, 

 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 2008 r. na zadanie pn.”Kanalizacja sanitarna wraz z 
przyłączami dla wsi Popowo Kościelne – etap II zadanie 2”, 
 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 2008 r. na zadanie p,n. ”Rozbudowa oczyszczalni ścieków 
w Mieścisku”, 
 w sprawie przyjęcia do realizacji przez Gminę Mieścisko zadania p.n. ”Remont chodnika 
przy drodze powiatowej nr 1652 P w m. Popowo Kościelne”, 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok, 
 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/82/96 Rady Gminy Mieścisko z dnia 14 lutego 1996 r. 
w sprawie utworzenia Zespołu ds. obsługi Oświaty w Mieścisku i nadania statutu, 
 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej we wsi Miłosławice, 
 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej we wsi Miłosławice, 
 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej we wsi Miłosławice. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w związku z brakiem uwag do 
protokołu z ostatniej sesji  zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” zdecydowali o przyjęciu protokołu z 
ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) zapytał w jakim terminie zostaną naprawione ulice gminne, a w szczególności dotyczy to 
ul. Janowieckiej. Stoją tam duże kałuże wody. Mrozy spowodowały spustoszenie. Biorąc pod 
uwagę ujęcia w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie remontu ul.Polnej i ul.Pokoju 
uważał, że ul. Janowiecka jest w gorszym stanie; 
2) sprawa pojawiających się coraz częściej w Mieścisku awarii kanalizacyjnych. Ostatnio 
przed świętami wielkanocnymi 3 dni i w samą Wielkanoc .Jeśli to jest technologia zachodnia 
to cos jest nie tak. Albo należy czyścic albo pewne urządzenia trzeba wymienić. ”To co się 
dzieje uważam za skandal”. 
3) „ktoś kto zrobił studzienkę był wobec nas nieuczciwy ponieważ włożył zwykłą stal, nie 
położył drabinek”; 
4) czy nie należałoby zrobić zawiadamiania awarii przepompowni jak jest na stacjach 
uzdatniania wody ? 
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5) radny ponowił ciągnący się od 3 lat wniosek o dojazd do bloku Nauczyciela. Jak popada to 
jest tam tragicznie; 
 
- radny Kuryłowicz: 
1) sprawa lamp w Jaroszewie Drugim. One nadal nie świecą; 
2) droga z Jaroszewa Drugiego do Nieświastowic jest nieprzejezdna. Trzeba pomyśleć o 
utwardzeniu; 
3) droga powiatowa przez Kłodzin – tam są straszne dziury, które trzeba połatać. Ponadto 
pobocze za Szkołą jest zawyżone, a idąc w stronę lasu od wioski jest pobocze zaniżone, że 
asfalt się obrywa; 
4) droga przez Mieścisko Nr 192 była  niedawno remontowana, ,a studzienki na drodze coraz 
bardziej się zapadają. Czy jest na to jakaś gwarancja ? 
- radna Starosta – w sprawie wywożenia śmieci przez firmę REMONDIS .Mieszkańcy 
Popowa Kościelnego zgłaszali żeby ta firma kubły opróżniała raz w miesiącu, a ona tego nie 
respektuje, tylko wywozi co 2 tygodnie;  
- radny Wojtyszyn – chodzi o ul.,Łąkową. Ostatnio duży samochód ciężarowy stał na jezdni i 
wywoził  gruz, ziemię na łąkę. Szkoda asfaltu bo jest coraz bardziej spękany. Jak tak będzie 
eksploatowany to w przyszłym roku mogą być dziury; 
- radna Tobołą – czy jest możliwość żeby założyć nowe opłotowanie wokół stawu, bo grozi 
niebezpieczeństwem ? 
- radny Rojewski – zgłosił, że droga od Zabiczyna do Rąbczyna na odcinku od stawu do baru 
jest bardzo dziurawa. Tam są takie dziury, że samochody muszą czekać żeby tam przejechać; 
- radny Rodzewicz – zgłosił wniosek pod adresem radnego powiatowego – droga Popowo-
Budziejewo jest strasznie dziurawa; 
 
Adn.  Zapytania sołtysów 
 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – wnioskowała o uzupełnienie kruszywem dziur na drodze 
asfaltowej od szosy do wioski; 
- P.Rolewski – sołtys wsi Pląskowo – prosił o równiarkę na drogę do P.Rolewskiego i 
P.Hagdana i o transport tłucznia Mieszkańcy sami rozwiozą tłuczeń; 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – chodzi o sadzonki świerków. Czy Urząd 
Gminy będzie zamawiał z Durowa, czy każda wieś będzie sama zamawiałą ? Jeśli z Durowa 
to proszono żeby jak najszybciej; 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – jeśli będzie „Energetyka” z koszem prosił o 
interwencję w Jaworówko bo 1 lampa przy Spółce przy świniarni cały czas mruga; 
- P.Marian Witucki: 
1) przełożenie chodnika przy przystanku w Sarbii. Tam są takie nierówności, że można sobie 
zrobić krzywdę. Ponadto zwrócił uwagę, że wszystkie drogi gminne wymagają naprawy; 
2) chodzi o Telekomunikację w sprawie Neostrady – przypomniał, że kiedyś jak zakładaliśmy 
telefony to płaciliśmy znaczne kwoty z perspektywą, że będzie nowoczesna sieć. Teraz z roku 
na rok obcinają nam impulsy, szybkość działania Neostrady.Tak jak 1,5 roku temu było 1000, 
w ubiegłym roku 500, w tym roku jest 260 i dostajemy pismo, że Sarbia jest za daleko 
oddalona od centrali. 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne podziękowała Wójtowi i pracownikom Brygady 
Robót Komunalnych za wykonany płot naprzeciwko cmentarza; 
Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
- wskazał, że skrajne wahania temperatur działały na pogorszenie stanu dróg. Zarząd Dróg 
Powiatowych ogłosił przetarg na załatanie dziur; 
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2) równiarka już częściowo wyjechała na drogi. Wójt prosił sołtysów żeby zwracali uwagę na 
które drogi ma we wsi jechać równiarka, a operator równiarki ma kontaktować się z 
sołtysami; 
- sadzonki świerków – zapytał do czego one miałyby być ? Należy skontaktować się w tej 
sprawie z inspektorem ds. ochrony środowiska w Urzędzie Gminy; 
- przystąpimy do przeglądu lamp jak będzie więcej zgłoszeń; 
- „myślę, że ten chodnik jest możliwy do przełożenia w tym roku”; 
- „zgadzam się z P.Wituckim odnośnie TPSA i Neostrady. Będziemy pisać, interweniować; 
 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
Przewodnicząca Rady przed przystąpieniem do obszernego bloku tematycznego sprawozdań 
w punktach sesji od 8 do 11 tj. 
- 8.Sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej z działalności Ośrodka za rok 
2007. 
9. Sprawozdanie Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie z działalności 
Zakładu za rok 2007. 
10.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za rok 2007. 
11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2007. 
Zapytała radnych czy mieliby pytania do tych sprawozdań. Jednocześnie wyjaśniła, że te 
sprawozdania były przedmiotem rozpatrywania na wspólnych posiedzeniach Komisji w 
dniach 13 i 18 marca br. i czy od czasu tych posiedzeń radni mieliby pytania ? 
- radny Wojtyszyn – radni zapoznali się ze sprawozdaniami. Ale może kierownicy 
przedstawiliby skrótowo osiągnięcia, wnioski z prowadzonej działalności publiczności ? 
- radna Kapczyńska – zwróciła uwagę, że kierownicy składają sprawozdania Radzie. Z uwagi 
na obszerny materiał i czasochłonność nie chciałaby wydłużać sesji jednak propozycję 
radnego Wojtyszyna poddała pod głosowanie. 
W głosowaniu propozycja radnego przy 1 głosie „za” i 12 „przeciw” została odrzucona. 
Z kolei Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem do kierowników, którzy przygotowali 
ten materiał czy chcieliby coś dodać ? P.Witucka – Kierowik OPS – stwierdziła, że bardzo 
chętnie przedstawiałby materiał, ale tego nie da się opowiedzieć w 5 minut. Zwróciła się z 
pytaniem do gości czy są zainteresowani tymi informacjami ? 
- P.Synoracki – Kierownik ZAZ – zaprosił wszystkich do zakładu w Gołaszewie celem 
zapoznania się z jego działalnością. Będąc przy głosie nawiązał do wczorajszego udziału w 
Komisji Zdrowia Senatu R.P. w Warszawie. Z obserwacji okazuje się, że decydenci nie 
koniecznie orientują się co to są zakłady Aktywności Zawodowej. Ocenił, że najchętniej 
ustawodawca chciałby scedować te zakłady na samorządy. 
 - Przewodnicząca Rady dodała, że w/w sprawozdania są do dyspozycji w biurze Rady. 
 
 
 
Adn. 11 
 
 Przewodnicząca Rady złożyła informację ze swojej działalności związanej z pełniona 

funkcja w okresie międzysesyjnym. Przewodniczyła 2 wspólnym posiedzeniom Komisji 
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Rady w dniach 13 i 18 marca 2008 r., których tematem było zaopiniowanie materiałów i 
projektów uchwał na najbliższa sesję Rady Gminy. 

 
Adn. 13 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili sprawozdanie ze swojej pracy w 

okresie międzysesyjnym: 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego – 

Komisja odbyła 2 wspólne posiedzenia w celu zaopiniowania materiałów na sesję Rady. 
- radny Górski – w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 

Środowiska i Komunikacji – poinformował, ze Komisja odbyła 2 wspólne posiedzenia 
Komisji na w/w temat. 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, poinformował, ze Komisja odbyła 5 
posiedzeń: 

- 6 marca 2008 r. , którego tematem była realizacja wpływów z podatków i opłat lokalnych za 
rok 2007, w tym wielkość zastosowanych ulg i umorzeń oraz aktualny stan zaległości. 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. 
10 i 11 mar4ca 2008 r., których tematem było rozpatrzenie sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy oraz sporządzenie pisemnej opinii o wykonaniu budżetu Gminy wraz z 
wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

- 13 i 18 marca br. Komisja odbyła wspólne posiedzenie na temat zaopiniowania materiałów 
na XII sesję Rady Gminy. 

- radna Starosta – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 
poinformowała, że Komisja odbyła 2 wspólne posiedzenia z innymi Komisjami. W swoim 
planie pracy miała zagadnienia, które były przedstawione na tych posiedzeniach. 

 
Adn. 14 
 
  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2007 w dochodach i wydatkach 
przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Następnie odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy. 
Z kolei Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację o ważniejszych 
dokonaniach inwestycyjnych i remontowych na terenie gminy Mieścisko w roku 2007. 
Następnie z upoważnienia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej-  członek Komisji – 
P.Aleksandra Martyńska  przedstawiła opinię o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2007. 
W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2007. 
Na zakończenie części opiniodawczej Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – P.Marian 
Witucki odczytał wniosek Komisji o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
W oparciu o przedłożone materiały i wyrażone opinie Przewodnicząca Rady otworzyła 
dyskusją, która wiąże się z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy. 
Podczas sesji w dyskusji głos zabrali: 
- radny Rodzewicz, który podniósł następujące problemy: 
1) skierował zapytanie do P.Skarbnik ile wynosiły w 2007 r. koszty obsługi zadłużenia bez 
spłaty kapitału. Chodzi o odsetki, prowizje, itp., opłaty dotyczące zobowiązań, które 
podejmowała Rada dotyczące obligacji i zaciągniętych kredytów ? 
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2) na czym polega różnica w podanych kwotach deficytu budżetowego. Raz jest podana 
kwota na koniec 31.12.2007 r., a z drugiej strony stwierdzenie za rok 2007 ? 
3) cyt.”jeśli chodzi o wykonanie budżetu to w sensie formalnym budżet jest wykonany 
zgodnie z uchwałami. Natomiast jedna rzecz co mnie boli to sposób realizacji uchwał w 
sprawie emisji obligacji. W treści uchwały głównym celem ich emisji miała być budowa sali 
gimnastycznej z pomieszczeniami dydaktycznymi. Uważam, że ta uchwała nie została 
wykonana ponieważ  głównie była zrealizowana  infrastruktura komunalna, która  była na 
drugim miejscu. W zasadzie ta I- część główny cel podjęcia emisji obligacji wypadł, czyli nie 
został zrealizowany. Od strony formalnej wszystko się zgadza, natomiast od strony  moralnej 
uważam, ze ta uchwała nie została wykonana”. 
- radny Górski – cyt.”po wysłuchaniu obszernych informacji przedstawionych przez 
P.Skarbnik, przez kierowników jednostek budżetowych i wysłuchaniu opinii Komisji 
Rewizyjnej oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu pozytywnie wyraził się na 
temat wykonania budżetu. Budżet ten przy dochodach własnych w granicach 27% mimo, że 
dynamika dochodów własnych wzrosła w porównaniu do roku 2006 o 12% stanowi niewiele 
w stosunku do ogółu dochodów. Mimo to udało się zrealizować wiele zamierzeń 
inwestycyjnych. ”Myślę, że punkt, który budzi zaniepokojenie to sala gimnastyczna, ale z 
ostatnich wypowiedzi jak i wypowiedzi na komisjach P.Wójta myślę, że sprawa ta będzie 
kontynuowana i skończy się dobrze Niepokojący jest trochę dość wysoki wskaźnik zadłużenia 
gminy wynoszący obecnie prawie 47%.Jest to już wysoki wskaźnik i przy tak dużych 
inwestycjach, jakie jeszcze planujemy trzeba będzie na to zwracać uwagę  .Podsumowując 
stwierdził, że biorąc pod uwagę wszystkie dokonania, wykonanie budżetu w granicach 95% 
myślę, że można ocenić wykonanie tego budżetu pozytywnie”. 
- radny Witucki – cyt.„analizując wykonanie tego budżetu trzeba zauważyć, że w naszej 
gminie wiele jednostek organizacyjnych, jak szkoły, gimnazjum, przedszkole przechodzą z 
roku na rok bez zadłużenia, gdzie kilka lat wstecz było to niemożliwe. Analizując dalej 
jeszcze jest niepokojące zadłużenie Brygady Robót Komunalnych w kwocie 43.442 zł. Jest to 
dość duża kwota, chociaż  Kierownik i Księgowy zobowiązali się, że w tym roku to 
zadłużenie zostanie zniwelowane. BRK mimo to, że osiąga dochód to z drugiej strony jest 
zadłużenie. Jest to nie do przyjęcia z jednej strony dochód a z drugiej strony zadłużenie., a 
jeszcze gorsze bo są zobowiązania wymagalne. Również niewielkie zobowiązania wymagalne 
wystąpiły w Urzędzie Gminy – 70 zł i Gminnej Bibliotece Publicznej – 216,40 zł .Biblioteka 
nie złożyła wyjaśnień w sprawie przyczyn powstania tego zadłużenia. Dalej patrząc na 
wykonanie budżetu to trzeba zaznaczyć, że bardzo dużo środków zostaje przeznaczone na 
Ochotnicze Straże Pożarne. Został zakupiony jeden nowy samochód i strażacy zostali 
wyposażeni w większości w odpowiednie mundury, które zabezpieczają w czasie działań 
przed szkodliwym działaniem niebezpiecznych czynników. Na pewno chciałoby się więcej. 
Jest to budżet na jaki nas stać i tak przyglądając się trzeba powiedzieć, że jeszcze mamy dużo 
do zrobienia. Przede wszystkim drogi, chodniki i to w głównej mierze poza Mieściskiem i 
poza Popowem bo w tych miejscowościach w miarę wiele rzeczy jest zrobione. Nie jest tak 
dobrze w  pozostałych miejscowościach.. Również trzeba zauważyć, że domy kultury, czy 
świetlice zostały w większości odnowione. Zostało już niewiele do zrobienia. Jesteśmy pod 
tym względem wizytówką w powiecie, bo żadna gmina tylu świetlic w takim dobrym stanie 
nie posiada jak u nas .Podsumowując stwierdził, że biorąc pod uwagę wszystkie dokonania, 
wykonanie budżetu w granicach 95% ocenił wykonanie budżetu pozytywnie”. 
- radny Rodzewicz – cyt:„wracając do zadłużenia. To jest związane z budżetem 2007 r., ale to 
będzie szczególnie wpływać na następne budżety.  Jest  niepokojące zadłużenie to 60%, 
natomiast bardzo niepokojące uniemożliwiające zaciąganie dalszych zobowiązań to jest 
roczne zobowiązanie ponieważ tam już jest około 14% Zmiany oprocentowania powodują, że 
zbliża się te roczne do 15% rocznego budżetu i to będzie chyba w przyszłości determinować 
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nam działanie Gminy, Rady jeśli chodzi o inwestycje i zobowiązania. A to wynikło ze 
zobowiązań zaciągniętych w roku 2006 a skumulowało się na 2007 rok wykonaniem budżetu 
i to jest chyba taki najbardziej newralgiczny punkt, który odczujemy”. 
- Przewodnicząca Rady –cyt:„po to tutaj jesteśmy żebyśmy trzymali ten bufor. Po to jest 
P.Wójt, P.Skarbnik żeby nie znaleźć się na dyscyplinie budżetowej. W tej chwili mamy zająć 
się oceną sprawozdania za rok 2007. Każda uwaga, która wypływa z troski samorządu jest 
cenna nie mniej jednak chciałabym zwrócić uwagę, że RIO pozytywnie wypowiedziała się na 
temat naszej działalności samorządu, gospodarności. To sprawdziła tez Komisja Rewizyjna i 
to co było kilkakrotnie powiedziane, że pomimo szczupłości tego budżetu udało się jednak 
dokonać licznych działań inwestycyjnych. Zgodzę się z moimi przedmówcami, że takim 
głównym celem jest sala. Z rozmów z P.Wójtem wiem, że P.Wójt o czym też nas zapewnia 
przy każdym spotkaniu nie zaprzestaje swoich działań w kierunku poszukiwania różnych 
źródeł. Na działania od strony finansów my jako Rada mamy pewne ograniczenia. Nie 
jesteśmy w stanie powiedzieć na ile Rada Polityki Pieniężnej podroży stopy procentowe i 
rzeczywiście na pewno wpłynie to negatywnie. Stąd też na pewno będzie to przedmiotem 
wielu naszych rozmów odnośnie następstw finansowych. Ja jako radna Elżbieta Kapczyńska 
oceniam pozytywnie wykonanie tego budżetu i uważam, że został zrealizowany przy dużej 
gospodarności P.Wójta”. 
- radny Wojtyszyn – cyt:„jednostki budżetowe miniony rok zakończyły bez zobowiązań i to 
cieszy. Natomiast chciałbym jeszcze powiedzieć, że oprócz czego tutaj w tych osiągnięciach 
nie było tak bardzo podkreślone, a mnie jako nauczyciela to cieszy, że znalazły się też 
pieniądze na wypoczynek i wiele dzieci korzystało z tego, chociażby dofinansowanie do 
wypoczynku 200 osób, które korzystały z 5 obozów wędrownych. Był też zorganizowany 
obóz dla strażaków, dla młodzieżowej drużyny pożarniczej i tutaj warto też podkreślić, że to 
nie jest odnotowane w budżecie ale tu też były pozyskiwane środki z zewnątrz na te 
przedsięwzięcia. To też jest jakieś osiągniecie wspólne, że ta oświata i wypoczynek jakoś 
funkcjonują”. 
- Skarbnik – odpowiadając radnemu Rodzewiczowi w sprawie różnicy w kwotach 
dotyczących deficytu budżetowego wyjaśniła: kwota 942.258 zł to jest planowany deficyt, a 
zrealizowany deficyt to kwota  857.613,22 zł. To jest różnica między planem a wykonaniem. 
Koszty obsługi na spłatę odsetek i zapłatę prowizji od zaciągniętych kredytów, pożyczek, 
emisji obligacji komunalnych wyniosły łącznie  223.615,75 zł. 
Z kolei do wypowiedzi i odniósł się Wójt Gminy: na wstępie sprostował, że generalną nazwą 
nie jest sala gimnastyczna tylko „Budowa pomieszczeń dydaktycznych wraz z salą 
gimnastyczną”. cyt.” Natomiast chciałbym powiedzieć, że wszystkie uchwały, które 
zmieniały tę kwotę były podejmowane z Radą. Ja Radzie proponowałem i te pieniądze nie 
zostały zmarnowane bo zostały przekształcone w rzecz komunalną, a dzisiaj one leżałyby na 
koncie, bo nie ma jeszcze Rozporządzenia, które mówi, że powinniśmy dostać te 1,5 mln zł  
od Marszałka.  Razem  podejmowaliśmy taką decyzję, że lepiej  wykorzystać te pieniądze dla 
naszych celów. One zostały wykorzystane na chodniki, drogi itp. Natomiast uważam, że 
dobrze stało się, że  włożyliśmy te pieniądze w infrastrukturę bo tego nam już nikt nie 
zabierze, a tak byśmy tego nie mieli. Pieniądze leżałyby na koncie, a infrastruktury nie 
byłoby. Natomiast dzisiaj patrząc z perspektywy tych dwóch lat, to gdybyśmy te pieniądze 
zaangażowali w budowę sali to nic innego byśmy nie robili. Dlatego ja uważam, że ten czas 
został spożytkowany dobrze. Dzisiaj są inne formy finansowania tego typu inwestycji i w tym 
kierunku działam .Generalna nasza zasada było byśmy budowali salę nie omijając budowy 
chodników, dróg itp.”. 
- cyt.”w nawiązaniu to co powiedział radny Górski mając 27% dochodów to co można zrobić 
? Właściwie musiałaby być tylko wegetacja. Wskaźnik o którym mówił radny Rodzewicz to 
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on tylko w tym roku i przyszłym balansuje w granicach 14% w pozostałych latach nawet jak 
będziemy mieli zobowiązanie na wykup wierzytelności przy budowie sali to będzie malał” 
- „dziękuję, że radny Witucki zauważył, że jednostki budżetowe – szkoły wychodzą na zero. 
W tym miejscu podziękował dyrektorom jednostek, P.Skarbnik”. 
- „nawiązując do wypowiedzi radnego Wojtyszyna – połowa dzieci uczestniczących do 
naszych szkół i gimnazjum wypoczywa. Takie spektrum: budowa chodników, wypoczynek, 
współpraca zagraniczna, remont świetlic dla naszego społeczeństwa jest potrzebne i myślę, że 
ono również ma pozytywny oddźwięk”. 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy za rok 2007 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy, który poddała pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym: na 13 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i 
tym samym Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2007. 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium życząc jednocześnie 
dalszych osiągnięć. 
Wójt – podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do wykonania tego budżetu 
Podziękował jednocześnie Komisji Rewizyjnej  za wnikliwe „badanie” budżetu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na okres 1 roku. 
Wójt zaproponował przyjęcie za 1 m3 wody 1,61 zł bez podatku VAT i 3,85 zł za 1 m3 
ścieków również bez podatku VAT .Wójt wyjaśnił, że podjęcie uchwały jest na rok, a zatem 
wcześniejsza propozycja żeby stawki obowiązywały do grudnia jest niemożliwe  ponadto 
propozycja wzrostu ceny wody do 1,65 zł za 1 m3 na skutek wzrostu energii ponieważ 
kalkulacja była przygotowana na 1,61 zł.. Wójt wyjaśnił, że kiedy będziemy wnioskowali o 
środki unijne to będziemy myśleć jak zrobić żeby spełnić wymogi.  
- radny Rodzewicz – wyraził obawę żeby świadomie nie wplątać Brygady w stratę nie 
uwzględniając wzrostu energii; 
- Wójt – podwyżka dotyczy głównie ścieków. Nie spowoduję tego żeby na koniec roku było 
powiedziane, że jest strata; 
- radny Wojtyszyn – zapytał czy będzie możliwe dotowanie ze strony Urzędu tych strat co 
poniesie Brygada; 
- Wójt – odpowiedział, że dzisiaj jest to możliwe. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych: 12 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 2008 r. na zadanie pn. ”Kanalizacja sanitarna wraz z 
przyłączami dla wsi Popowo Kościelne – etap II zadanie 2”. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Projekt dotyczy zaciągnięcia pożyczki na w/w zadanie do kwoty 300.000 zł. 
Jest to pożyczka zwrotna w kwartalnych ratach, z oprocentowaniem w wysokości 0,5 stopy 
redyskonta weksli w stosunku rocznym, liczonym od nie spłaconych kwot kapitału. 
Zabezpieczenie pożyczki jest w formie weksla „In blanco” na zasadach określonych w 
umowie i deklaracji wekslowej. 
- radny Rodzewicz – zgłosił zapytanie jaka jest wartość kosztorysowa inwestycji „Kanalizacja 
sanitarna z przyłączami dla wsi Popowo Kościelne” oraz „Rozbudowy oczyszczalni ścieków 
w Mieścisku” ? 
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Odpowiadając na pytanie Wójt podał wartości kosztorysowe inwestycji wyszczególnionych w 
załączniku dot. Wieloletnich wydatków inwestycyjnych. 
V-ce Przewodniczący Rady – P.Janusz Górski odczytał projekt uchwały, która następnie 
poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 2008 r. na zadanie p.n.”Rozbudowa oczyszczalni 
ścieków w Mieścisku”. 
Na w/w inwestycje planuje się zaciągnąć pożyczkę w 2 transzach: 
I – w 2008 r. – 380.000 zł 
II – w 2009 r.   -  380.000 zł 
Jest to pożyczka zwrotna w kwartalnych ratach, z oprocentowaniem w wysokości 0,5 stopy 
redyskonta weksli w stosunku rocznym, liczonym od nie spłaconych kwot kapitału. 
Zabezpieczenie pożyczki jest w formie weksla „in blanco”. 
Zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały oczyszczalnia ścieków w Mieścisku wymaga 
pilnej przebudowy dla prawidłowej eksploatacji oraz umożliwienia rozbudowy sieci 
kanalizacyjnej a także przyjmowania dowożonych ścieków. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji przez Gminę Mieścisko zadania p.n.”Remont 
chodnika przy drodze powiatowej nr 1652P w miejscowości Popowo Kościelne”. 
Zgodnie z uzasadnieniem Gmina Mieścisko przyjmuje do realizacji zadanie Powiatu 
związane z budową chodnika w Popowie Kościelnym położonym po prawej stronie przy 
drodze powiatowej a Powiat zobowiązał się do wykonania zadania p.n”Remont drogi 
powiatowej Żabiczyn-Zakrzewo-Mieścisko w miejscowości Żabiczyn”. 
V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod 
głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że projekt uchwały był przedstawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rady jednak w związku z faktem, ż e na dzisiejszej sesji zostały 
zgłoszone autopoprawki poprosiła o ich przedstawienie. 
Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy na 2008 rok. 
Proponuje się przeniesienie wydatków budżetowych w kwocie 30.000 zł następująco: 
- z rozdziału 80195 z zadania budowa hali sportowej z pomieszczeniami dydaktycznymi 
kwotę 30,000 zł i przeznaczyć na remont mostu w miejscowości Mieścisko, ul.Ruda, 
- w rozdziale 60017 w wydatkach budżetu oraz w załączniku inwestycyjnym proponuje się 
szczegółowy podział wydatków ujętych na budowę chodników na terenie gminy Mieścisko w 
wysokości 100.000 zł następująco: 
1) budowa chodników wzdłuż ulicy Polnej i Pokoju – 35.000 zł 
2) budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej w Popowie Kościelnym – 65.000 zł 
- zwiększyć wydatki o kwotę 100 zł na zakup laptopa wraz z oprogramowaniem dla Policji  
 i zmniejszyć wydatki o te kwotę w rozdziale 75023 Urzędy Gmin. 
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- Przewodnicząca Rady -  poinformowała, że z uwagi na obszerną treść projektu uchwały 
proponuje przyjąć ten projekt  z autopoprawkami bez odczytywania, poczym poddała go pod 
głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XV/82/96 Rady Gminy Mieścisko z dnia 14 lutego 
1996 r. w sprawie utworzenia Zespołu ds. obsługi Oświaty w Mieścisku i nadania statutu. 
Zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały w związku ze zmianą zakresu działania 
Zespołu i zmiana przepisów statut wymaga uaktualnienia. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był przedstawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji, poczym poddała go pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej we wsi 
Miłosławice. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Przedmiotem uchwały jest nabycie nieruchomości o pow.0,0505 ha stanowiącej własność 
P.Krystyny Bręklewicz z przeznaczeniem na swobodny dostęp do  stawu wiejskiego oraz 
regulację granic, która uległa zmianie na skutek prac ziemnych polegających na odmuleniu 
istniejącego stawu wiejskiego. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwałą w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej we wsi 
Miłosławice. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy . 
Przedmiotem uchwały jest nabycie nieruchomości gruntowej o pow.0,0424 ha stanowiącej 
własność Zygfryda i Marii Grenda z przeznaczeniem na swobodny dostęp do stawu 
wiejskiego. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej we wsi 
Miłosławice. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przedmiotem uchwały jest nabycie nieruchomości gruntowej o pow.0,00053 ha stanowiącej 
własność Edwarda i Danuty Siódmiak z przeznaczeniem na swobodny dostęp do stawu 
wiejskiego. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Adn. … - odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy. 
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Adn…. – Wolne głosy i wnioski 
 
- radna Martyńska – zgłosiła, że rolnicy prosili aby rozważyć sprawę założenia lustra na 
krzyżówce w Rudzie. Aby sprawdzić czy od  strony Wągrowca coś nie jedzie rolnicy z 
dużymi przyczepami wjeżdżają na drogę; 
- radny Kuryłowicz – jak wygląda stopień płatności podatków I raty wg nowych zasad ? 
- radny Wojtyszyn – zabrał głos w sprawie częstotliwości wywozu odpadów komunalnych. 
Otóż firma Remondis zawierając umowę na kubeł 120 l wywozi odpady raz na miesiąc. W 
przypadku większych pojemności wywozi  raz na 2 tygodnie. Jednocześnie będąc przy głosie 
zaprosił wszystkich na 6 kwietnia br. godz. 15.00 do Domu Kultury na uroczystość związaną 
z rocznicą śmierci Ojca Świetego Jana Pawła II. 
- radny Rodzewicz: 
1) prosił o udzielenie na piśmie odpowiedzi skąd wziął się wzrost 61% stawki bazowej 
czynszu ? 
2) prosił o odpowiedź na piśmie co gmina zyskała wstępując do Stowarzyszenia „Dolina 
Wełny”? 
3) jeśli chodzi o sprawę wywozu śmieci to tym co psuje ideę segregacji to jest firma 
opróżniająca kubły; 
4) w nawiązaniu do artykułu w prasie widziałby potrzebę stworzenia forum internetowego; 
- radny Rojewski – życzył sobie budowy kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami dla wsi 
Żabiczyn; 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko 
1) zwrócił się do Komisji Przestrzegania Prawa Rady Gminy z prośbą o zorganizowanie 
objazdu parków na terenie gminy. Prosił aby przyjrzeć się parkowi w Jaworówku. Tan park 
podlega pod Konserwatora Zabytków. W środku parku jest prowadzona gospodarka 
rabunkowa, a przy okazji zostało wyciętych kilka drzew; 
2) wyjeżdżając z ul.Pocztowej, czy Janowieckiej i kierując się w stronę Gniezna – znaki 
poziome ograniczają widoczność. P.Sołtys prosił aby te znaki podnieść wyżej albo inaczej 
ustawić; 
Na zgłoszone pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
- o lustrze – „musimy porozmawiać z Zarządem Dróg Powiatowych i Wojewódzkich 
- jak działa system ściągalności podatków ? – nie jest źle. Dziennie jest 100 pozycji. 
”Powiemy na najbliższym posiedzeniu”. 
- w sprawie stawki za czynsz – w tej sprawie potrzebna jest rozmowa. Jest to Zarządzeniem 
Wójta dlatego, że 3 lata stawka nie była zmieniana; 
- stowarzyszenie „Dolina Wełny” jest stowarzyszeniem osób fizycznych. .Jest już ustawa, że 
gminy mogą przystąpić do Stowarzyszenia. Działalność stowarzyszenia to organizacja 
szkoleń, pokazów, gal. Tutaj wykorzystaliśmy 750 tys.zł środków unijnych; Jednocześnie 
Wójt zwrócił uwagę aby nie mylić rzeki z nazwą stowarzyszenia. 
- pytania przez Internet – znany jest adres gminy. 
- w sprawie wycinki drzew – Wójt poinformował, że będzie sprawdzone czy na wycinkę była 
zgoda; 
- Sekretarz Gminy – poinformowała, że obecnie osoby bezrobotne winny potwierdzać 
gotowość podjęcia pracy w Biurze Pracy raz na kwartał. Jest to wprowadzone po to żeby 
podpisywać się i otrzymać oferty pracy. Tam jest również doradca.. Chodzi o uaktywnienie 
tych ludzi.. Ponadto przypomniała, że do 30 kwietnia br. radni i kierownicy jednostek 
organizacyjnych składają oświadczenia majątkowe za rok 2007. 
- P.Jan Szcześniak – zwrócił uwagę na obecność przy Domu Kultury wieczorem młodych  
osób, które nie zachowują się kulturalnie; Wskazane byłoby aby Policja od czasu do czasu 
pojawiła się tam radiowozem; 
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- Sekretarz Gminy – poinformowała, że na interwencję opiekuna świetlicy 
socjoterapeutycznej został ten fakt  zgłoszony na Policję; 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała 
wszystkim za obecność i zamknęła XII sesję Rady Gminy. 
 
 
 Protokółowała:        Przewodniczyła sesji: 
 
 /Wiesława Kujawa/         /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
  Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady Gminy 
           Gminy 
 
 
      
 
 

 
 

 


